
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság
2008. május 20-án 14:12 órai kezdettel megtartott üléséről

Készült:  az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  2008.  május  20-án  14:12  órai  kezdettel  a 
Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal tanácstermében tartott nyílt üléséről.

Jelen vannak: Borbás Elvira bizottsági elnök, Dzsupin Imréné, Tóth Attila, Fehér István bizottsági 
tagok.

Tanácskozási joggal részt vesz: Vargáné Vass Éva jegyző
Megjelentek:  Juhász  Sándor  polgármester,  Vad  Mária,  Dr.  Páczi  Antal  alpolgármesterek,  Dr. 
Pácziné Félix Anna, Szalai Gábor bizottsági elnökök, Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető, Füzesi 
Péterné

Borbás Elvira elnök: A bizottság elnöke köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy a bizottság 
határozatképes,  mivel  a  megválasztott  bizottsági  tagok több mint  fele  jelen  van.   Az Oktatási, 
Kulturális  és  Sport  Bizottság  elnöke  a  jegyzőkönyv  vezetésére  felkéri  Czékus  Józsefnét,  a 
jegyzőkönyv hitelesítésére Dzsupin Imréné tagot.

Az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  a  jegyzőkönyvvezető  és  jegyzőkönyv-hitelesítő 
személyére tett javaslatot 4 igen szavazattal elfogadja. 

A bizottság elnöke javasolja elfogadásra az alábbi napirendi pontokat:

1. Gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásának értékelése
2. Csicsergő Óvoda Okév engedély megkérése
3. Fekete István Általános Iskola igazgatói pályázat elemzésének szempontjai
4. Tájékoztató a leválás helyzetéről
5. Falunap megrendezésének megbeszélése 
6. Egyebek

Az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  a  napirendi  pontokra  tett  javaslatot  4  igen 
szavazattal  elfogadja.

1. napirendi pont:   Gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásának értékelése  

Borbás  Elvira: Ismerteti  a  Kistérségi  Családsegítő  és  Gyermekjóléti  Szolgálat  által  benyújtott 
beszámolót és a Polgármesteri Hivatal által készített kiegészítő tájékoztatót. 
Vad Mária: Kérdése, hogy mit jelent a halmozottan hátrányos helyzet.
Borbás Elvira: Hátrányos helyzetű az a  tanuló,  aki rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben 
részesül, halmozottan hátrányos helyzetű az, aki rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény részesül 
és szülője legfeljebb 8 osztályt végzett, vagy annyit sem.

Az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  a   Kistérségi  Családsegítő  és  Gyermekjóléti 
Szolgálat  által  benyújtott  beszámolót  a  Polgármesteri  Hivatal  által  készített  kiegészítő 
tájékoztatóval együtt 4 igen szavazattal elfogadja.



Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

8/2008 (V.20.) OKSB.
határozata

a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásának értékeléséről készített beszámoló 
elfogadása

A bizottság  javasolja  a  képviselő-testületnek,  hogy  a  gyermekek  védelméről  és  a  gyámügyi 
igazgatásról  szóló  1997.  évi  XXXI.  törvény  96.§.  (6)  bekezdése  értelmében  a  Kistérségi 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat, valamint a Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal által 
készített együttes beszámolót fogadja el.
Kérje  fel  a  polgármestert  és  a  jegyzőt, hogy  intézkedjen  az  Képviselő-testületi  határozat 
gyámhivatalhoz történő megküldéséről.
Határidő: azonnal    
Felelős: polgármester, jegyző  

2. napirendi pont  : Csicsergő Óvoda Okév engedély megkérése   

Borbás Elvira: Ismerteti az előterjesztést. 
Tóth Attila: Kérdése, hogy ez demográfiai csúcs miatt van-e? 
Juhász Sándor: Elmondja, hogy az óvodai felvehető létszám betelt és az engedély azért kell, hogy 
ne kelljen elutasítani egy gyermeket sem. 
Dzsupin Imréné: Elmondja, hogy egyre több kisgyermek van, jellemzően az ideköltőző családok 
miatt. 

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság a Csicsergő Óvoda által benyújtott Okév engedély 
iránti igényt 4 igen szavazattal elfogadja.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

9/2008 (V.20.) OKSB.
határozata

Csicsergő Óvodában a maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezési kérelme

A  bizottság  javasolja  a  képviselő-testületnek,  hogy  a  Csicsergő  Óvodában  a  maximális 
csoportlétszám túllépésének engedélyezéséhez  kérelmet nyújtson be az  Országos Közoktatási és 
Értékelési Vizsgaközpont (OKÉV) Közép-magyarországi Regionális Igazgatóságához a közoktatási 
törvény 95./A § (9) bekezdése alapján,  hogy engedélyezze a törvény 3.  számú mellékletének I. 
részében meghatározott  maximális  létszám húsz százalékkal történő túllépését,  oktatásszervezési 
okok miatt. 
Kérje fel a polgármestert és a jegyzőt, hogy intézkedjen az Képviselő-testületi határozat  OKÉV-hoz 
történő megküldéséről.
Határidő: azonnal    
Felelős: polgármester, jegyző  

3. napirendi pont:   Fekete István Általános Iskola igazgatói pályázat elemzésének szempontjai  

Borbás Elvira: Elmondja, hogy 3 pályázat érkezett be május 15-ig, a határidő lejártáig. A bizottsági 
tagoknak,  illetve  minden  képviselőnek  el  kell  olvasnia  ahhoz,  hogy véleményt  tudjon  alkotni. 
Javaslatokat kér a szempontsorral kapcsolatban. 



Vad Mária: Kérdése, hogy a tavalyi óvodavezető választásnál fel lett kérve szakértő, most is így 
lesz-e.
Borbás Elvira: Elmondja, hogy igen, mivel az Szmsz is szabályozza ezt és szakértő véleményezi a 
pályázatokat,  de a bizottságnak is ki  kell  alakítania a véleményét.  Ez egy belső szempontsor,  a 
bizottság munkájának megkönnyítésére. A pályázatokat a Hivatalban, munkaidőben lehet elolvasni. 
Vargáné  Vass  Éva: Elmondja,  hogy  a  szempontsor  mellett  érdemes  egy  0-5-ig  terjedő  skálát 
alkalmazni.  A vélemények  kialakítása  szöveges  lesz,  pontozással  talán  könnyebb  a  sorrendet 
felállítani. 
Fehér István: Kérdése, hogy a szakértői vélemény mikor készül el.
Borbás Elvira: Elmondja, hogy a bizottság ülése előtt már el fog készülni a szakértői vélemény. A 
bizottság is kialakítja a véleményét és a kettő alapján fog javaslatot tenni a képviselő-testületnek. 
Kérdése, hogy aki szerint a szempontsor alapján kerüljenek értékelésre a pályázatokat és 0-5 pontig 
pontozzák a szempontokat, kézfeltartással jelezze.
 
Az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  a  benyújtott  igazgatói  pályázatoknak  a 
szempontsor 0-5 pontig terjedő pontozásával történő értékelését  4 igen szavazattal elfogadja.

4. napirendi pont:   Tájékoztató a leválás helyzetéről  

Borbás Elvira: Elmondja, hogy nagy örömmel vette kezébe a tájékoztatót. Felkéri a Polgármester 
Urat, hogy adjon egy rövid tájékoztatást. 
Juhász Sándor: Elmondja, hogy valóban szeretnének peren kívül megegyezni, mely Monorierdőnek 
is  jobb volna.  A testületi  ülésen  dönteni  kell,  többek  között  addig  el  kell  végezni  az  elmaradt 
beruházások felmérését, melyet a Kövál Rt. erre a hétre ígért. A megállapodás a Kövál Rt. ügyében 
akadt el, melyben egyetért mindkét fél. Figyelembe kell venni az elmaradt csatornaberuházást is. 
Elmondta Pogácsás  Úrnak a  megbeszélés  során,  hogy Monorierdő képviselő-testülete  fenntartja 
eddig hozott határozatait és állásfoglalásait, melyek a leválással vannak összefüggésben. Kérte őt, 
hogy vigye be testületi ülésre, erre írták ezt a levelet. További értesítés nem történt részükről, de 
remélhetőleg megállapodás fog születni.
Vargáné Vass Éva: A bizottság tehet javaslatot a képviselő-testületnek, hogy Monor levelére milyen 
választ adjon. Azért nem készült határozati javaslat, mert meg kell adni minden bizottságnak és 
képviselőnek azt  a  lehetőséget,  hogy alaposan megfontolva  a  rendelkezésre  álló  adatok alapján 
megtegye javaslatát. Például fenntartják eddigi határozataikat, vagy mást is bele kell tenni. 
Borbás Elvira: Elmondja, hogy szerinte fenn kell tartani azt, amit eddig kértünk.
Juhász  Sándor: Véleménye  szerint  is  az  eddigieket  kell  fenntartani,  hogy  megszülethessen  a 
megállapodás. Lehet hogy veszít az önkormányzat, lehet hogy nyer, de legyen végre megállapodás. 
Tóth Attila: Elmondja, hogy a Kövál Rt. volt, amiben nem sikerült megegyezni. Véleménye szerint 
egy opciót be lehetne ide építeni, hogy kiválthassák az értékét valamivel. 
Juhász Sándor: Egyetért, mert a Kövál Rt. a nyereséget visszaforgatja, nem képződik nyereség, nem 
tartana igényt tulajdonosi hányadra. Váltsák meg vagy valamit ajánljanak fel helyette.
Dzsupin  Imréné: Lehetne  a  monori  képviselő-testületet  kérni,  hogy  a  kistérségi  pályázatokban 
segítsenek.
Juhász Sándor: Elmondja, hogy Monor az eddigi pályázatok kapcsán minden segítséget megadott. 
Azonnal kiadták a tulajdonosi hozzájárulásokat, ehhez pozitívan álltak hozzá. Egyúttal elmondja, 
hogy a benyújtott iskolapályázathoz a kért hiánypótlás be lett küldve, el is fogadták, de az értékelés 
még nem született meg.
Vad Mária:  Kérdése, hogy a peresítés előtt hozott határozatot, melyben az 1. sz. melléklet szerint 
kéri Monorierdő, vissza kell-e vonni.
Juhász Sándor: A Bíróság kérésére már helyrajzi számmal szerepel, úgy lett megjelölve, hogy ne 
legyen magánterület megbontva, az 1508 ha egy körülbelüli terület. 
Vargáné Vass Éva: Vad Mária kérdésére elmondja, hogy annak peresítés előtti ajánlat volt a neve, 3 



lehetőség volt felvázolva Monornak, arra nem kapott Monorierdő választ, ez után kezdődött a per. A 
határozat előtt újra kell gondolni a követeléseket. Ha Monor adná az 1508 ha-t, az Erdőgáz Kft.-t, a 
Kövál részvényeit talán és amit kért Monorierdő, akkor bele kell kapaszkodni. Ez Monor érdeke is, 
mert  perfeljegyzés  van  az  ingatlanain,  pályázatot  sem fog  nyerni.  Mivel  Monor  a  tulajdonos, 
Monorierdő kárára gyakorolhatja tulajdonosi jogait,  ez nem érdeke Monorierdőnek. A bizottsági 
megbeszélések alapján a képviselő-testületnek határozatot kell hoznia. Elmondta, hogy az Erdőgáz 
Kft-ben  lévő  önkormányzati  tulajdonosi  rész  51%,  melyre  a  lakosok  tulajdonosi  közösséget 
alapíthatnak, azt vissza kell osztani részükre. A tulajdonjoghoz való igény nem évül el.  Nagyon 
alaposan kell ezt végig gondolni. 
Juhász Sándor: Elmondja,  hogy az Erdőgáz Kft.-nek 22-én lesz a taggyűlése,  melyen Monortól 
kérnek  állásfoglalást,  hogy  a  Triplex  Kft-t  részét  ki  kívánják-e  vásárolni.  Ha  igen,  akkor 
Monorierdő ezt is perbe fogja, mert ez az összeg Monorierdő lakosságát illeti meg. Ha perre megy, 
akkor a 38 millió forintot fogja követelni Monorierdő.
Vargáné  Vass  Éva: Elmondja,  hogy  a  per  bármely  szakaszában  meg  lehet  egyezni,  de  a 
megegyezésig nem kellene határozatot visszavonni,  hogy legyen miből  engedni  a megállapodás 
lefolytatása során. 
Vad Mária: Kérdése, hogy a teljes megállapodás aláírása után kell-e visszavonni a határozatokat.
Vargáné  Vass  Éva: Igen.  Nem szabad  abba  a  hibába  beleesni,  mint  Monor,  hogy a  leválással 
kapcsolatos  összes  határozatát  visszavonta  és  így  sok  hézag  maradt,  amiről  nem rendelkeztek. 
Akkor ezeket a határozatokat Monorierdő jól végiggondolta, így most egy még jobban végiggondolt 
megállapodást lehet megkötni. 
Dr. Páczi Antal: Kérdése, hogy az 1508 ha hány százaléka a külterületnek lakosságszám arányosan.
Juhász  Sándor: Elmondja,  hogy  Monorierdő  lakosságára  dupla  külterület  jut,  mint  Monor 
lakosságára. 
Dr. Páczi Antal: Véleménye szerint Monor rájött, hogy Monorierdőnek még van mit keresnie, ezért 
át kell gondolni, hogy nem lehet-e mást is kérni, hiszen Monor adott át információkat.
Vargáné Vass Éva: Elmondja, hogy abból nem derült ki semmi, mert nem ismerjük a vagyon pontos 
összetételét és annak számszerűségét sem, mert a képviselő-testület által kért iratokat nem kapta 
meg Monorierdő.  A perben Monor néhány ingatlanára perfeljegyzés  került,  ez  azt  jelenti,  hogy 
néhány stratégiai ingatlanra, mint polgármesteri hivatal, pedagógus föld, ami beruházással érintett 
lehet, jelezve lett, hogy Monorierdő is szeretne boldogulni. Ezt a megegyezés nélkül nem tudjuk. 
Nincs olyan közhiteles adatbázisunk, amelyből meg lehetne állapítani, hogy hány darab ingatlan.
Dr. Pácziné Félix Anna: Szerinte kérni kell Monortól egy kimutatást a közös vagyonról.
Vad Mária: Véleménye szerint annyira zilált Monor nyilvántartása, mint amit már átadtak, hogy 
követhetetlen, egy ingatlan több szempont szerint is szerepel. 
Fehér István: Véleménye szerint Monor megijedt valamitől, amit ők tudnak és Monorierdő nem. 
Juhász Sándor: Véleménye szerint ok lehet, hogy a monori polgármesteri hivatal épületét elkezdték 
lebontani felújítás miatt, ezt le kellett állítaniuk, mert Monorierdő megtámadja az építési engedélyt, 
mert nem kértek hozzájárulást rá. Ezek a dolgok miatt a pedagógus földre jelentkezett beruházó 
visszatáncolt.  Így szorult  helyzetbe került  Monor.  Ha most csak egy részmegállapodás születik, 
akkor is nyer Monorierdő, mert a perköltség kisebb lesz. 
Borbás  Elvira: Összefoglalva  elmondja,  hogy a  bizottságnak javaslatot  kell  tennie  a  képviselő-
testület felé a peren kívüli megegyezés tartalmára vonatkozóan, mert abban mindenki egyetért, hogy 
peren kívül szeretne Monorierdő megegyezni  Monorral.  Javaslatot  tesz a bizottság a képviselő-
testület felé, hogy továbbra is fenntartja az eredeti követeléseket és a leválással kapcsolatban hozott 
eddigi határozatokat.

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság a javaslatot 4 igen szavazattal elfogadja.



Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

10/2008 (V.20.) OKSB.
határozata

a leválással kapcsolatos intézkedésről

A bizottság  javasolja  a  képviselő-testületnek,  hogy  Monorierdő  Község  Önkormányzata  Monor 
Város  Önkormányzatával  szemben  a  megállapodási  tárgyalások  során  tartsa  fenn  az  eredeti 
követeléseket és a leválással kapcsolatban hozott eddigi határozatait.
Kérje fel a polgármestert és a jegyzőt, hogy intézkedjen az Képviselő-testületi határozat  Monor 
Képviselő-testületéhez történő megküldéséről.
Határidő: azonnal    
Felelős: polgármester, jegyző  

5. napirendi pont:   Falunap megrendezésének megbeszélése  

Borbás  Elvira: Köszönti  a  megjelent  Füzesi  Péternét  és  tájékoztatja  a  bizottság  tagjait,  hogy a 
falunap plakátja elkészült. A falunap június 28-án kerül megrendezésre, de a megnyitó 27-én lesz a 
Polgármesteri  Hivatal  tanácstermében  elkészülő  dombormű  ünnepélyes  avatásával.  Erre  meg 
kívánja  hívni  a  monori  Gemini  Tv-t,  hogy felvegye  és  a  monorierdői  lakosok  ezt  láthassák  a 
kábeltelevízióban. Másnap a kempingben mindenki számára ünnep. 13 órától közbiztonsági verseny 
kerül  megszervezésre,  melyhez  a  rendőrség  segítségét  kérik.  Levelet  kell  írni  a  Monori 
Rendőrkapitányságon  Dr.  Nagy  Géza  Közlekedési  Osztály  vezetőjéhez,  hogy  a  rendőrség 
munkatársai  segítsenek  lebonyolítani  ezt  a  versenyt.  15  órától  játszópark  lesz  különböző 
foglalkozásokkal, majd rajzpályázat és 18 órakor eredményhirdetés, utána a Tiszta udvar – rendes 
ház  Szép  környezet  –  jó  környezet  pályázat  eredményhirdetése  18.30  órakor.  19  órakor 
polgármesteri köszöntő, 19.30 órától bál éjfélig. 
Szalai  Gábor: Jelzi,  hogy az  óvodások  műsort  szerveznek  a  falunapra,  melyet  a  kora  délutáni 
órákban kellene megtartani. 
Borbás Elvira: Rendben, 15 órától ovi show, utána 15,30 órától játszópark.
Füzesi Péterné: Kérdése, hogy az iskola nem lép-e fel.
Borbás Elvira: Elmondja, hogy május 23-án lesz gála, amire készülnek, más kész produkció nincs, 
amit előadhatnának és az idő kevés újat betanulni. Monorierdői gyerekek táncolnak egy monori 
táncegyesületben, velük még fel lesz véve a kapcsolat. 

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság a javaslatot 4 igen szavazattal elfogadja.

6. napirendi pont: Egyebek

Borbás  Elvira: Elmondja,  hogy  egy  nagyszabású  rendezvényen  van  túl  az  önkormányzat. 
Tökéletesen sikerült a megvalósítás. Köszönetet szeretne mondani mindenkinek, aki ebben segített: 
Juhász  Sándor  polgármesternek,  a  bizottság  tagjainak,  Vad  Mária  és  Dr.  Páczi  Antal 
alpolgármestereknek, képviselőtársainak, valamint Molnár Lászlónak és a közmunkásoknak. Ez egy 
csapatmunka  volt,  mindenki  részt  vett  és  mindenki  tudta  a  dolgát.  Reméli,  hogy a  következő 
rendezvények  is  így  zajlanak  le,  mivel  nem  csak  monorierdői  lakosok  vettek  részt  rajta  és 
továbbviszik a falu jó hírét. Mindazoknak is köszöni a munkáját, akinek a neve nem hangzott el.
Dr. Páczi Antal: Köszöni azok munkáját, akik ezt az egészet kitalálták és megszervezték, reméli, 
hogy a későbbiekben is folytatják ezt a munkát.
Borbás  Elvira: Elmondja,  hogy  már  ott  érdeklődtek,  mi  lesz  a  következő  program,  annyira 
elégedettek  voltak  a  látogatók.  Ha  csak  annyit  tudott  adni  ez  a  rendezvény,  hogy  2  órára 
kikapcsolódott és boldog volt a látogató, akkor már megérte. Igazi csapatmunka volt, megmutatta 



Monorierdő, hogy tud együtt dolgozni.

Több tárgy nem lévén Borbás Elvira megköszöni a bizottság munkáját és az ülést 15 óra 10 perckor 
bezárja.

K.m.f.

Borbás Elvira Dzsupin Imréné
     elnök    jkv. hitelesítő

Czékus Józsefné
                jkv. vezető 


